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Syftet med Göteborgs Stads Parkerings årliga parkeringsrapport 
är att följa parkeringsfrågan, kunna dyka ned i aktuella fråge- 
ställningar och bidra till kunskap och erfarenhetsutbyte mellan 
olika aktörer i Göteborg. 

VI MÅSTE LYSSNA TILL BEHOVEN
Göteborgs Stads Parkering står mitt i flera spännande utveck-
lingssprång. Fordonsindustrins produkter utvecklas snabbt, 
självkörande teknik och en snabb elektrifiering ställer nya frågor. 
Göteborg står mitt i en stadsutveckling med stora infrastruk-
turprojekt och förtätning som sätter gamla sanningar i ett nytt 
ljus. Vi engagerar oss för att realisera framtidsvisionerna som 
beskrivits för Göteborg. Samtidigt ligger vårt primära fokus på 
våra kunders behov i dag.
 När vi i 2018 års parkeringsrapport nu lyfter fram oron som 
finns kring parkeringssituationen gör vi det för att belysa vikten 
av att agera ansvarsfullt i förhållande till de invånare och det 
näringsliv som påverkas i den stadsutveckling vi står mitt i. 
Behovet av att ställa om till ett mer hållbart resande är inte frågan, 
men hur vi tar oss dit måste vi kunna diskutera.  

DE FYSISKA PLATSERNA ÄR KÄRNAN I AFFÄREN
Kärnan i Göteborgs Stads Parkerings uppdrag är att tillhanda  -
hålla parkeringsplatser. Historiskt, när vi byggt markparkeringar 
i väntan på annan exploatering, har det kanske inte varit så  
mycket fokus på att planera utifrån ett identifierat behov.  

När staden nu förtätas kommer marken användas till annat än  
parkering. Då behövs ett nytt tänkande kring parkering. I staden 
måste vi bli bättre på att samnyttja, bygga effektivt och på rätt 
plats efter behov.
 Göteborgs Stads Parkering ska vara med och uppmuntra våra 
kunder att alltid välja det mest hållbara alternativet för sin resa. 
Samtidigt, om behovet i dagsläget inte kan mötas med andra 
lösningar än fortsatt användande av bil, så måste det säkerställas 
att parkeringar finns tillgängliga i systemet.

DIGITALISERINGEN FÖRÄDLAR ERBJUDANDET
Digitaliseringen ger oss möjligheter att arbeta effektivare och 
smartare kring våra parkeringsytor. Oavsett om det handlar om 
betalningar i app eller uppkopplade smarta kameror så handlar 
vår digitala strategi om att kunna göra ännu mer av det som 
redan byggts. Finns det outnyttjad kapacitet i staden så ska vi 
leta upp och tillgängliggöra ytorna. 
 Stadsutveckling är spännande men svårt. Att Parkeringsrap-
porten 2018 lyfter fram oron från aktörer i centrala Göteborg 
är inte ett ställningstagande för att all kritik är berättigad. 
Samtidigt så är det en verklig oro som bör tas på allvar. Om 
Göteborg ska bli den attraktiva och hållbara stad som visionerna 
talar om måste vi säkra upp att resan dit också görs på ett både 
socialt, ekonomiskt och miljömässigt hållbart vis. 

MARIA STENSTRÖM  
VD GÖTEBORGS STADS PARKERING AB

VI LYFTER BEHOV OCH  
ÖNSKEMÅL OM  

FRAMTIDENS PARKERINGAR

FÖRORD

Parkeringsplatser har inget egenvärde i staden. En 
bilist åker inte bil för att få parkera. Det är andra 
behov och målpunkter som styr resan. Parkering 
är en del av infrastrukturen. En avgörande del av 
vardagen för den som är i behov av att använda 
bilen. Därför bryr man sig om parkering, oavsett 
om man är boende, besökare eller företagare.
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LÅNGSAMT FÖRÄNDRAS  
GÖTEBORGARNAS RESVANOR 

FAKTA OM PARKERING OCH TRAFIK I GÖTEBORG

När Göteborg växer åker allt fler kollek- 
tivt. Tidigare samband som lett till fler 
bilresor är brutna. Det visar statistik  
från Göteborgs Stads trafikkontor. 

*  Statistiken omfattar bilar som ägs av privatpersoner och företag med adress i Göteborg. Uppgifterna är hämtade från Statistiska centralbyråns öppna databas om fordon och ägande. 

Mellan 2011 och 2016 ökade antalet invånare i Göteborg och i 
kranskommunerna med omkring sex procent. Andelen göteborgare 
som har ett jobb ökade under samma tid med fem procent, lönerna  
ökade med 15 procent och bensinpriset sjönk med sju procent. 
 Tidigare skulle biltrafiken i Göteborg ha ökat i samma takt som 
befolkningen och sysselsättning, men så är inte fallet nu. Mellan 
2011 och 2017 ökade bilresorna bara med en procent. Det ska 
jämföras med kollektivtrafiken som fått 21 procent fler resenärer 
och att antalet cyklister har ökat med 20 procent under samma tid. 
 2017 stod biltrafiken för 45 procent av alla resor i Göteborg. Det 
är en minskning med tre procentenheter jämfört med 2011. Samtidigt 
har andelen resor med kollektivtrafiken ökat med tre procenten-
heter till 28 procent. Den största förändringen skedde i samband 
med trängselskattens införande 2013. 

FÖRÄNDRINGEN ÄR FÖR LITEN  
FÖR ATT NÅ MÅLET
Detta innebär att det sker en förändring i göteborgarnas resvanor, 
men den är alldeles för liten för att målet om att minska biltrafikens 
andel av resorna till 29 procent under tiden fram till 2035. 
Göteborgs Stads Trafikstrategi för en nära storstad säger också 
att kollektivtrafiken ska stå för 36 procent av resorna 2035 och 
cykelns andel ska vara tolv procent. För att utvecklingen ska följa 
strategins önskade utveckling behöver biltrafiken minska med 
1,1 procent per år, kollektivtrafiken öka med 2,5 procent och 
cykel resorna öka med 8,2 procent per år. 

Jämfört med 2005 har antalet bilar per 1 000 
invånare i Göteborg minskat från omkring 355 till 
omkring 340 bilar 2016, men om man bara ser till de 
åren mellan 2013 och 2016 har bilinnehavet ökat från 
omkring 335 till omkring 340*. 

”Det innebär att målet om att “minska behovet av att äga och 
använda bil genom att underlätta för gång-, cykel- och kollek-
tivtrafik” som finns i Riktlinjer för mobilitet och parkering i 
Göteborgs Stad inte uppnås.
 Men det har hänt en hel del i fråga om var bilarna i Göteborg  
rullar. Göteborgs Stad statistik om biltrafiken i Göteborg sträcker 
sig tillbaka till 1970. Sedan dess har biltrafiken ökat kraftigt, 

särskilt mellan 1970 och 2005. Men var bilarna i Göteborg kör har 
förändrats. Sedan 1970 har biltrafiken inom Vallgraven minskat med 
75 procent och i centrala Göteborg med omkring 30 procent, men 
denna minskning har planat ut de senaste åren. 
 Biltrafiken över och under Göta älv har ökat med omkring 
70 procent sedan 1970, men de senaste åren har trafiken över 
Götaälvbron och Älvsborgsbron minskat något. Biltrafiken över 
Göteborgs kommungräns har ökat med 180 procent sedan 1970  
och fortsätter att öka. 
 Biltrafiken över och under Göta älv har ökat med omkring 70 procent 
sedan 1970. Biltrafiken över Göteborgs kommungräns har under 
samma tid ökat med 180 procent. 

PARKERINGSSITUATIONEN FÖRÄNDRAS  
NÄR STADEN FÖRTÄTAS OCH BYGGS OM
Det är med denna bakgrund som parkeringssituationen i centrala 
Göteborg ska ses. När staden byggs tätare och när flera olika infra-
strukturprojekt ska genomföras försvinner många parkeringsplatser. 
 Från och med 2018 kommer 5 000 parkeringsplatser i centrala 
Göteborg att försvinna tillfälligt eller permanent. Arbetet med att 
hitta ersättningsparkeringar för dessa parkeringsplatser pågår. 
 Göteborgs Stads Parkering menar att det funnits en lucka i planering 
och prioritering där mycket fokus läggs på framtiden utan att det 
finns en samsyn för hur vi ska hantera vägen dit. Detta riskerar 
att människors vardagsliv kommer i kläm. Under hösten 2017 
startade Göteborgs Stads Parkering och Göteborgs Stads trafikkon-
tor, fastighetskontor och stadsbyggnadskontor ett samarbete inom 
ramen för det som kallas för tillgänglighetsbalansen. Det är en 
sammanställning som analyserar effekterna av att parkeringsanlägg-
ningar försvinner och tillkommer i samband med att staden växer. 

Göteborgs Stads Parkering har en ambition om att alla 
centrala parkeringsplatser som försvinner ska ersättas. 

Staden behöver säkerställa att vardagslivet för boende, besökare och 
näringsliv fungerar fram tills visionen är verklighet. Det kan handla om  
att bygga tillfälliga parkeringsanläggningar på andra platser och om  
att få tillgång till privata aktörers parkeringsplatser och öppna dem  
för allmänheten i större utsträckning än i dag. Det kan också handla  
om att förändra resvanor så att behovet av parkeringsplatser minskar. 

källor:  Göteborgs Stad Trafikkontoret: Trafik- och resandeutveckling 2017, 2017. Göteborgs Stad Stadsbyggnadskontoret:  
Riktlinjer för mobilitet och parkering i Göteborgs Stad, 2017.
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BESÖKSPARKERING
En parkeringsplats som 
är öppen för allmän-
heten. Avgift betalas 
utifrån hur lång tid som 
man står parkerad på 
platsen. Vissa besöks- 
parkeringsplatser har 
elladdning. 

Göteborgs Stads Parkering är Göteborgs Stads parkeringsbolag.  
Bolaget ansvarar för omkring 66 000 parkeringsplatser i Göteborg  
som alla finns med i appen Parkering Göteborg. Det handlar om:

9 000 
 parkeringsplatser  
i egna parkeringshus.

TILLSTÅNDSPARKERING
Genom att köpa ett parker-
ingstillstånd blir det möjligt 
att parkera i en specifik park- 
eringsanläggning på någon 
av de platser som är avsedda 
för tillståndsinnehavare i 
mån av plats. Tillståndet kan 
gälla dygnet runt eller för 
vissa tider såsom dagtid, 
nätter eller helger. 

66 000 PARKERINGSPLATSER SAMLAS  
I PARKERING GÖTEBORG 

DESSA PARKERINGAR ERBJUDS PÅ FYRA OLIKA SÄTT

FASTA  
FÖRHYRDA PLATSER
Genom att hyra en fast 
parkeringsplats förfogar 
du över din egen num-
rerade parkeringsplats.

BOENDEPARKERING
Erbjudande som  
administreras av Trafik-
kontoret där boende 
som uppfyller kraven  
för boendeparkering  
har möjlighet att park- 
era på för ändamålet  
särskilt anvisade platser.

12 000 
 parkeringsplatser 
på arrenderad mark.  
Denna mark är en del av 
stadens markreserv som  
på sikt är tänkt att använ- 
das för andra ändamål.

45 000 
 parkeringsplatser där bolaget sköter parkerings- 
verksamheten åt olika affärspartners. Av dessa är  
25 000 parkeringsplatser på trafikkontorets gatumark. 
Övriga 20 000 platser tillhandahåller andra för- 
valtningar inom Göteborgs Stad och Göteborgs 
kommunala bostadsbolag. 

källor: Göteborgs Stads Parkering: Årsredovisning med hållbarhetsredovisning 2017, 2018.
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DET FINNS DRYGT 20 000 
 PARKERINGSPLATSER I  

CENTRALA GÖTEBORG I DAG

FAKTA OM PARKERING OCH TRAFIK I GÖTEBORG

På de följande sidorna finns dagsaktuella kartor över 
alla parkeringsanläggningar i centrala Göteborg som 
Göteborgs Stads Parkering äger eller sköter om. 
Det handlar om besöksparkeringar och platser för 
personer som har parkeringstillstånd. På kartorna 
finns också några stora parkeringshus som ägs av 
privata aktörer. Vad som finns, men inte syns på 
kartorna är Göteborgs tusentals gatuparkeringsplatser.

fotnot:   På Parkering Göteborgs hemsida, www.parkeringgoteborg.se finns uppdaterad information om parkeringsplatser som försvinner och tillkommer.  
I Parkering Göteborg-appen hittar du alltid dagsaktuella uppgifter om alla tillgängliga parkeringsplatser som ägs eller sköts av Göteborgs Stads Parkering. 

HITTA FLYTET NÄR  
STADEN BYGGS OM MED  
PARKERING GÖTEBORG

De kommande åren kommer många parkeringsplatser i centrala Göteborg 
att försvinna och ersättas av andra. På Parkering Göteborgs hemsida 
hittar du alltid senaste nytt om förändringarna. Med Parkering Göteborg- 
appen i din mobiltelefon får du hela tiden uppdaterad information om 
var det finns parkeringar och hur många platser som är lediga.

            parkeringgoteborg.se  
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Västra Lindholmen

Miraallén, Miraallén inhägnad

Lindholmsallén, 
P-hus Lindholmen

Karlavagnsgatan 13

Kunskapsgatan

Besök: 381

Besök: 21

Besök: 192

Besök: 65

Tillstånd: 70

Tillstånd: 384

Tillstånd: 115

1

3

5

4

2

Östra Lindholmen

Besök: 1539 Tillstånd: 1759

Tillstånd: 69

Tillstånd: 6

Tillstånd: 329

Tillstånd: 267

Tillstånd: 71

Tillstånd: 497

Rengbågsgatan

Amerikaskjulet, Kaptensgatan,
Musikenshus

Andréegatan 22-23, 
Stigbergsliden 

Johannesplatsen,  
Hälsingegatan, Sänkverksgatan

P-hus Pilgatan

Heurlins Plats

P-hus Skolgatan, Hagaskolan

Pusterviksplatsen, 
Fiskekyrkan

Hagabion, Lilla Risåsgatan, 
P-hus Bergsgatan

Lilla Risåsgatan Rysåsen, 
Leijonsparres väg 3

Nordhemsskolan

P-hus Fjällgatan 17

P-hus Koffen, P-hus Snipan,
Masthamnsgatan

P-hus Andra Långgatan 44

Besök: 48

Besök: 206

Besök: 12

Besök: 341

Besök: 37

Besök: 203

Besök: 60

Besök: 165

Besök: 72

Tillstånd: 40

Tillstånd: 90

Besök: 39

Besök: 494

Besök: 76

8

9

10

20

17

18

19

15

16

14

13

12

11

Stora Badhusg/Bryggareg,  
Verkstadsgatan

Besök: 148

21

Kungsgaraget,
Otterhällegatan

Besök: 127

22

Tillstånd: 105

Packhusplatsen, 
Packhusplatsen Casinot

Besök: 162

23

Packhuskajen Operan

Jungmansgatan 39-63

Märlspiksgatan, Dalheimers 
Hus, Jaegerdorffsplatsen 

Lundbyhamnen

Besök: 134

Besök: 13

Besök: 38

Besök: 20

24

25

26

27

2

8

9
10

13

11

12

16

17

27

15

19

18

14

2526

20

21

23

24

22

3

4

5

7

7

6
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Postgatan 18

Tillstånd: 28

28

Tillstånd: 8

Götabergsgatan

Besök: 25

35

Konserthuset

Besök:: 37

34

Tillstånd: 86

Tillstånd: 112

Tillstånd: 451

Tillstånd: 113

Tillstånd: 50

Tillstånd: 50

Tillstånd: 50

Hvitfeldtska Gymnasiet

Gårdaskolan, Tomtegatan,
Fabriksgatan 38-42

Ullevigaraget

P-hus Landalagatan,
Landala Torg

P-hus Johan på Gårda,
Gårdavägen 2

Kapellgatan, 
Amund Grefwegatan

P-hus Skånegatan,
Engelbrektsgatan

Schillerska Gymnasiet

Heden Idrottsgården, 
Smålandsgatan 2

Friggagatan, 
Norra Ågatan 

Tingsrätten, Ullevigatan, 
Skånegatan 1

Heden Exercishuset

Kruthusgatan garage,  
långtid, korttid

Carlanderska Sjukhuset, Världs-  
kulturmuseet, Södra Liseberg

Pedagogen

Läppstiftet Hamntorgsgatan 
78

Kempegatan 12

Gullbergskajen

Heden Sten Sturegatan

Bergslagsgatan långtid,
Nils Ericson Terminalen

P-hus Sofierogatan

Kristinelundsgatan, 
P-hus Aveny*

P-hus Focus

Heden Engelbrektsgatan

P-hus City*

Valhallagatan 1, 3-5, 
Valhalla

Besök: 106

Besök: 484

Besök: 635

Besök: 80

Besök: 157

Besök: 67

Besök:: 102

Besök: 130

Besök: 61

Besök: 62

Besök: 385

Besök: 420

Besök: 229

Besök: 229

Besök: 231

Besök: 50

Besök: 231

Besök: 43

Besök: 372

Besök: 250

Besök: 282

Besök: 425

Besök:: 1080

Besök: 187

Besök: 518

Besök: 347

33

52

49

31

50

32

51

37

43

47

48

42

46

41

45

55

56

57

58

59

60

39

54

40

44

53

Tillstånd: 110

Tillstånd: 56

Tillstånd: 186

Tillstånd: 186

Nordstan P-hus*

Besök: 2720

29

Södra Viktoriagatan 31

Tillstånd:: 24

30

Vasaparken

Besök: 40

36

37

36

35

31

34

33

38

40

41

42

43

44 49

52

53

54

29

60

58

59

39

3230

46
47

50

56

57

55

45

51

48

Tillstånd: 145

P-hus Lorensberg,
P-hus Gösta Rahmn

Besök: 340

38

28

*  Privatägt P-hus, ingår ej i Parkering Göteborg
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FÖRÄNDRING RÅR  
– MEN GÖTEBORGARNAS  

PARKERINGSVANOR BESTÅR

SIFO-UNDERSÖKNING OM GÖTEBORGARNAS PARKERINGSVANOR

I diskussionen om parkeringsplatserna i cen- 
trala Göteborg är göteborgarnas besked till 
beslutsfattare att ersätta parkeringsplatser 
som försvinner till följd av olika byggprojekt 
med nya. Det visar den Sifo-undersökning om 
parkeringssituationen i centrala Göteborg 
som Göteborgs Stads Parkering har genom-
fört för andra året i rad. Jämfört med för ett 
år sedan är parkeringsvanorna stabila.  
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11% 

11% 

15% 

32% 

29% 

Arbetspendling (11 %)

Siffrorna inom parantesen är 2016 års siffror.

Nöje/evenemang (33 %)

Shopping/service (34 %)

Bor centralt i staden (10 %)

Annan orsak (12 %)

Dagligen (4 %)

18% 

7% 
6% 

4% 5% 
26% 

33% 

Flera gånger i veckan (4 %)

Någon gång i veckan (8 %)

Flera gånger i månaden (6 %)

Någon gång i månaden (20 %)

Mer sällan (33 %)

Aldrig/har ingen bil (25 %)

Vilken är den huvudsakliga anledningen till att  
du använder bilen i centrala Göteborg?

Hur ofta parkerar du med bil i centrala Göteborg?

Även om den totala andelen invånare som någon gång besöker  
de centrala delarna är relativt konstant, jämfört med 2016, så svarar  
61 procent att huvudanledningen är shopping/service eller 
nöje/evenemang. Det är sex procentenheter lägre än 2016.  
Anledningen till förändringen framkommer inte i studien. 

Även om det skett förskjutningar mellan de huvudsakliga anledningarna 
till att man väljer att ta bilen tillcentrala Göteborg så vittnar resultaten 
ändå om en förhållandevis likvärdig bild jämfört med föregående år.  
Till exempel är det elva procent som anger arbetspendling som 
huvudanledning såväl 2017 som 2016.  

Även 2017 års undersökning visar att en högst begränsad del av invånarna 
i Göteborg och kranskommunerna regelbundet parkerar i centrala delarna 
av stan. Av 1 340 tillfrågade svarar en klar majoritet, 77 procent, ”någon 
gång i månaden”, ”mer sällan” eller ”aldrig”. Andelen respondenter 
som parkerar dagligen, flera gånger i veckan eller någon enstaka 
gång i veckan inskränker sig till 15 procent.

Bland de som parkerar ofta i centrala Göteborg framträder gruppen 
egenföretagare. Heltidsarbetande parkerar också oftare än genomsnittet 
“dagligen” eller “flera gånger i veckan” i centrala Göteborg.   

De följande frågorna har besvarats av de personer som någon gång har tagit 
bilen in till Göteborg. Resultaten bygger fortsättningsvis på ett underlag av 1 000 
intervjuade personer.
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Mycket liten (18 %)

Stämmer inte alls (30 %)

Ganska liten (34 %)

Stämmer inte särskilt väl (33 %)

Ganska stor (28 %)

Stämmer ganska väl (19 %)

Mycket stor (17 %)

Stämmer mycket väl (14 %)

Vet ej (3 %)

Vet ej (4 %)

Attityden till prisets betydelse för ändrade resvanor överensstämmer 
med resultatet i den föregående frågan. Sammanlagt 66 procent  
anger ”stämmer inte alls” och ”stämmer inte särskilt väl” på  
frågans påstående. Det är en treprocentig ökning jämfört med 2016.

En fortsatt majoritet av parkeringskunderna tycker att priset spelar 
mindre roll. 56 procent anger att avgiftsnivån har ”ganska liten” eller 
”mycket liten” betydelse, vilket är fyra procentenheter fler än 2016.

41 procent ser betydelsen av avgiftsnivån som ”mycket stor” eller 
”ganska stor”. Det är en nedgång med fyra procentenheter sedan 
mätningen 2016. Det innebär att parkeringskundernas priskänslighet  
har minskat.

Vad betyder nivån på parkeringsavgifterna  
för dig som ställer bilen i centrala Göteborg?

Hur väl stämmer detta in på dig:  
Höjda avgifter skulle få mig att använda bilen  
i mindre utsträckning.

19% 16% 

37% 

25% 

2 % 

3 % 

29% 
11% 

37% 

19% 

Siffrorna inom parantesen är 2016 års siffror.
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Andelen parkeringskunder som skulle förändra sina parkeringsvanor 
och välja bort bilen om parkeringsavgifterna höjs minskar från nio till sju 
procent.  Däremot är ”utbyggd kollektivtrafik” fortsatt det vanligaste 
svaret (55 procent) följt av ”pendelparkeringar kopplade till  
kollektivtrafik” (20 procent). 

Bland de öppna svar, som det finns utrymme till, dominerar också  
kollektivtrafik som alternativ till bilen, men här är det lägre biljettpriser 
som anges som incitament för förändrad resvana. ”Gratis kollektiv-
trafik” är också ett vanligt förekommande svar.

Denna fråga är ny för året för att anknyta till den dagsaktuella debatten. 
Av de intervjuade, som alltså befinner sig i det viktade spannet mellan 
ytterligheterna ”parkerar varje dag” och ”parkerar mer sällan än 
någon gång i månaden”, anger 54 procent att vardagslivet kommer 
att påverkas negativt av färre parkeringar. 

38 procent svarar att färre parkeringar inte kommer att ha någon 
påverkan på dem alls. En majoritet av de som anger detta svar parkerar 
någon gång i månaden eller än mer sällan i centrala Göteborg. 

Utbyggd kollektivtrafik (55 %)

Högre parkeringsavgifter (9 %)
Pendelparkeringar som  
kopplas till kollektivtrafiken (17 %)

Samåkningstjänster (3 %)

Utbyggda hyrcykelsystem (5 %)

Tillgängliga cykelparkeringar (5 %)

Vet ej (15 %)

Annat, vad? (20 %)

Vad skulle kunna få dig att förändra dina parkeringsvanor  
i centrala Göteborg och välja bort bilen oftare?

Parkeringsplatser i Göteborg kommer att försvinna under  
de närmaste åren på grund av byggnationer och det är  
oklart hur många av dessa platser som kommer att ersättas. 
Kommer denna förändring att påverka din vardag?

55% 

18% 

18% 

19% 

7% 
3% 

5% 
5% 

21% 

38% 

7% 

33% 

Ja, mycket

Ja, lite

Nej, ingen alls

Vet ej

Siffrorna inom parantesen är 2016 års siffror.
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Också denna fråga är ny för i år. I en undersökning som i hög grad  
präglas av en stabil bild av vanor och attityder jämfört med 2016,  
är detta resultat både nytt och intressant i sin tydlighet. 

• 32 procent av respondenterna anser att alla parkeringsplatser 
ska ersättas.

• 33 procent tycker att det behövs fler parkeringsplatser än i dag.

Alternativet ”det behövs färre parkeringsplatser än i dag” anges 
av en klar minoritet. Bara 14 procent är för att minska antalet centrala 
parkeringsplatser. 85 procent av dessa svar anges av de som parkerar 
”någon gång i månaden” eller än mer sällan i centrala Göteborg.

Det är i dag oklart hur stor del av de parkeringsplatser 
som försvinner som kommer att ersättas med andra 
parkeringsplatser. Vilken är din uppfattning i frågan? 
Hur många av de parkeringsplatser i Göteborg som 
försvinner behöver ersättas?

fotnot: Undersökningen genomfördes av Sifo under oktober månad 2017. Av de 1 340 personerna som svarade på undersökningen  
bor 57 procent i Göteborg. 43 procent bor i de andra elva kommunerna i Göteborgs arbetsmarknadsregion. Den tidigare  
Sifo-undersökningen som det hänvisas till i texten genomfördes i oktober 2016. 

32% 

14% 

20% 

33% 

Alla parkeringsplatser  
    behöver ersättas

Det behövs fler parkeringsplatser än idag

Det behövs färre  
parkeringsplatser än idag

Vet ej
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SAMNYTTJANDE GER MER  
PARKERING PÅ VARJE PLATS

FRAMTIDENS PARKERINGSLÖSNINGAR

De talar om optimering och samnyttjande. Om 
att få ut mer parkering av varje parkeringsplats. 
Att se till behoven och låta färre parkeringsplatser 
vara upplåsta till någon som inte använder den 
platsen just nu. De talar om hushållning av både 
offentliga och privata resurser och om att se till 
att fler parkeringsplatser är tillgängliga. Det som 
krävs är ett system för att mäta beläggningen och 
möjligheten att visa tillgången på platser digitalt. 

Jonas Eriksson är strategisk analytiker och Johan Olofsson är kundansvarig på Göteborgs 
Stads Parkering. Nu jobbar de med att ta fram lösningar där tekniken bakom Parkering 
Göteborg-appen kan användas för att samnyttja parkeringsplatser i Göteborg. 
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Det är detta som Johan Olofsson och Jonas Eriksson på 
Göteborgs Stads Parkering jobbar med som kundansvarig 
respektive strategisk analytiker och förutsättningarna är 
goda. 420 000 personer har laddat ner Parkering Göteborg- 
appen där alla parkeringsanläggningar som Parkering 
Göteborg samordnar finns med. Till grund för appen finns 
en digital plattform som gör det möjligt att hitta, ta betalt 
och administrera parkering. 
 Inom kort sätts kameror upp på bolagets parkeringsan-
läggningar som mäter vilken beläggning som det är i olika 
anläggningar under olika delar av dygnet. Det kallas för  
ett detekteringssystem. 
 – Göteborgs Stads Parkering har investerat i detekterings- 
system, betalningssystem och uthyrningssystem så att vi 
kan få ihop det till att optimera nyttjandet av platserna, 
säger Johan Olofsson. 
 De talar om två olika sorters samnyttjande av parkerings- 
platser. Det första handlar om att kunna erbjuda fler tillstånd 
för att parkera på en viss yta än vad det finns platser. Detta 
med kunskapen om att alla parkeringsplatser inte används 
samtidigt. Det andra handlar om att använda samma 
parkeringsyta till olika behov under olika delar av dygnet.
 – En arbetsplats och en arena bredvid varandra är ett 
tydligt exempel på en perfekt kombination. På dagen används 
parkeringsplatsen av personer som jobbar och på kvällen 
till något evenemang, säger Johan Olofsson. 
 Ullevigaraget är ett sådant exempel idag. En parkerings- 
anläggning mellan Rambergsvallen och Volvos Campus 
Lundby skulle kunna bli det. 

FLER PARKERINGSTILLSTÅND  
OCH FÄRRE FASTA FÖRHYRDA PLATSER
Ett parkeringstillstånd ger innehavaren rätt att parkera i 
en viss parkeringsanläggning men den är inte garanterad 
att få exakt samma plats varje gång. Att någon har köpt 

sig ensamrätten att parkera på en viss plats kallas för fast 
förhyrd parkeringsplats.
 – Om det går att sälja fler tillstånd kan fler få tillgång till 
en parkeringsplats. Samtidigt minskar behovet av att bygga 
nya dyra parkeringsanläggningar, säger Johan Olofsson. 
 Göteborgs Stads Parkering jobbar för att komma bort från  
de fasta förhyrda platserna för att i stället erbjuda parkerings- 
tillstånd och låta parkeringsplatserna fylla parkerings- 
behovet för fler. 

– Diskussionen i dag handlar ofta om antalet 
platser och för lite om hur vi löser behovet 
av parkering, säger Jonas Eriksson. 

De två börjar likna situationen med en buss eller en  
spårvagn. Inom kollektivtrafiken säljer man både månads-
kort och enkelbiljetter, men ingen skulle komma på tanken 
att reservera ett visst antal platser för dem med månadskort 
och sedan låta dessa platser vara tomma medan andra 
som köper enkelbiljetter inte får gå på bussen för att deras 
platser är fulla.
 På Lindholmen är i dag nästan alla Parkering Göteborgs 
platser besöksparkeringar och till dessa säljer bolaget 
parkeringstillstånd. Det är sådana lösningar som de två vill  
bygga vidare på och lösningen ligger i att med hjälp av 
kamerorna noga ta reda på hur och när parkeringsplatserna 
används och optimera försäljningen av tillstånd efter det. 

KAMEROR AVGÖR SAMNYTTJANDETS POTENTIAL
Om det någon gång skulle vara så att en person med ett 
parkeringstillstånd skulle mötas av en full parkerings- 
anläggning tänker sig Jonas Eriksson och Johan Olofsson 
att den personen ska få ett förslag i Parkering Göteborg- 
appen om var närmaste lediga parkeringsplats finns. Gärna 
redan innan föraren kommer fram till parkeringen. 

– Det går att göra mer av det som vi redan har. Vi ska 
använda digitaliseringens möjligheter för att optimera nytt- 
jandet av de befintliga platserna. Det handlar om att skapa 
förtroende för att det inte blir fullt, säger Jonas Eriksson. 
 Göteborgs Stads Parkering jobbar nu med att ansluta fler 
parkeringar till Parkering Göteborg. Nästa steg kan vara 
att bjuda in dessa till samnyttjande av parkeringsplatser. 
 – Göteborgs Stads Parkering har tagit investeringskost-
naderna för att bygga upp en digital plattform som gör det 
möjligt att samnyttja platser. 

– Den som äger en parkeringsplats  
behöver inte sätta upp en betalningsautomat 
för att hyra ut lediga platser till andra.  
Det räcker med att ansluta sig till appen, 
säger Johan Olofsson. 

Hur stor potentialen i samnyttjandet är vågar de två inte 
säga ännu. De väntar på att kamerorna är på plats. Men de 
vill att hela staden får upp ögonen för möjligheterna som 
tekniken ger oss.  
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APPEN PARKERING GÖTEBORG 
FÖRÄNDRAR GÖTEBORGARNAS  

PARKERINGSVANOR

FRAMTIDENS PARKERINGSLÖSNINGAR

Sedan hösten 2017 använder de flesta som parkerar 
på en kommunal parkeringsplats i Göteborg den nya 
appen Parkering Göteborg. Det är den positiva kund- 
upplevelsen som ligger bakom framgången, enligt 
Dennis Ahlborg, IT-chef för Göteborgs Stads Parkering. 
 – Betalningsviljan är högre när något är enkelt, 
säger han. 

420 000 personer har laddat ner appen på sin mobiltelefon 
och 275 000 personer har använt den minst en gång. Varje  
dag betalar över 25 000 personer sin parkering med mobil- 
telefonen. För varje månad ökar användningen. Nu använder  
57 procent av de som parkerar appen.
 Appen Parkering Göteborg lanserades i januari 2017. 

– Att kunna ta betalt av kunden är en del  
av vår kärnaffär, säger Dennis Ahlborg. 

Bakom framgången med appen ligger dess funktion. 
 – Vi utgår från en karta som visar var man är. De flesta  
användare tycker det är lättare än att söka sig fram med 
hjälp av sifferkoden för varje parkeringsanläggning. 
 Skyltarna med sifferkoder har vi kvar på parkerings- 
anläggningarna som ett tillägg. Man ska vara säker på att 
man betalar sin parkering rätt, säger Dennis Ahlborg.
 Sedan början av 2018 används geofencingteknik för att 
rita in varje parkeringsanläggning på kartan i appen.  
 – Där det finns många olika parkeringar nära varandra var 
det tidigare vissa som registrerade sin parkering på fel plats.  
Vi vill att man ska kunna lita på appen, säger Dennis Ahlborg.
 Synpunkter med förbättringar från kunderna har varit 
viktiga i arbetet med den nya appen. Det handlar om att 
appens hjälptext har förändrats och att funktionen för att 
starta och stoppa parkeringen nu kräver att man drar en 
bred knapp i sidled. 
 – Tidigare räckte det att man tryckte på en knapp. Då var  
många rädda för att man skulle stänga av parkeringen av 
misstag när man hade telefonen i fickan, säger Dennis Ahlborg.

PARKERINGSAPPEN MINSKAR  
KOSTNADERNA FÖR KONTROLLER
Hösten 2017 infördes möjligheten att, på prov under ett år, 
betala avgiften för parkering på Mölndals Parkerings ABs 
anläggningar.
 – Intäkterna förmedlar vi direkt till Mölndals Parkerings 
AB, säger Dennis Ahlborg. 

På sikt är Dennis Ahlborg säker på att appen kommer att 
minska kostnaderna för att kontrollera betalningen. 
 – De allra flesta har en vilja att göra rätt för sig. När det 
blir lättare att göra rätt minskar behovet av kontroll, säger han. 
 Dennis Ahlborg uppskattar att mellan fem och 20 procent 
av de som betalar sin parkering med mynt eller betalkort 
betalar för längre tid än vad de utnyttjar parkeringsplatsen. 
 – Detta är inte kundvänligt. Man ska betala för den tid som 
man nyttjar parkeringen och inte känna sig stressad, säger han. 
 På sikt ser han att det är ekonomiskt fördelaktigt för Göteborgs  
Stads Parkering att allt fler kunder använder appen. 
 – Appen är tre gånger billigare i drift än att behöva åka 
runt och tömma biljettautomater, säger Dennis Ahlborg. 
 Redan i dag är det möjligt att få information om kollektiv- 
trafik och hyrcykelsystemet Styr & Ställ i Parkering Göteborg- 
appen. Nu pågår arbetet med att göra det möjligt att betala 
sina resor med Västtrafik och sin cykelhyra i appen. 
 – Vi vill göra det lättare för personer som är hemtama 
i vår app att åka kollektivt hela vägen eller att kombinera 
bilresan med att använda buss, tåg, spårvagn eller hyrcykel, 
säger Dennis Ahlborg.  
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NYA KAMEROR GÖR DET  
MÖJLIGT ATT GE INFORMATION  
OM LEDIGA PLATSER I REALTID

FRAMTIDENS PARKERINGSLÖSNINGAR

Kameror vid in- och utfarter är det senaste teknik- 
språnget för Göteborgs Stads Parkerings park-
eringsanläggningar. Syftet är att ge information 
om lediga platser i realtid i Parkering Göte-
borg-appen och minska den trafik som beror på 
att man letar efter lediga parkeringsplatser. 

I dag visas information om antalet lediga platser på 30 centrala 
parkeringsanläggningar på digitala skyltar vid infarten till 
parkeringen. I vissa fall finns informationen tillgänglig i 
Parkering Göteborg-appen, men systemet som detta bygger 
på är föråldrat och behöver bytas ut. 
 Under våren kommer därför de första kamerorna med 
modern digital teknik att komma upp. Kamerorna gör det 
möjligt att hålla koll på hur många parkeringsplatser i varje 
anläggning som används, i realtid. 
 – Informationen kommer att visas i appen och på skyltar, 
säger Dennis Ahlborg, IT-chef för Göteborgs Stads Parkering. 
 Det blir också möjligt att se om den som passerar kameran  
kommer att parkera på en parkeringsplats för fordon med 
parkeringstillstånd eller på en plats för besöksparkering. 
 – Detta hjälper oss i arbetet med att utforma skräddar- 
sydda erbjudanden. 

– Om många kunder med parkeringstillstånd 
använder sina platser bara under vissa delar 
av dygnet kan vi erbjuda dem ett tillstånd 
under dessa tider och sälja tillstånd för att  
parkera på andra tider till andra. 

Så kan vi samutnyttja parkeringsplatserna och maximera 
beläggningen, säger Dennis Ahlborg.
 En tredje möjlighet är att låta betalningen börja och sluta 
när man passerar kamerorna. 
 – När kunden inte reflekterar över betalningen har vi 
uppnått maximal kundnytta. Ett annat mål är att komma 
ifrån att personer kör runt med sina bilar i onödan och letar 
efter lediga parkeringsplatser, säger Dennis Ahlborg. 

Dennis Ahlborg, IT-chef för Göteborgs Stads Parkering, 
leder arbetet med att göra Parkering Göteborg-appen till 
ett verktyg för hållbar mobilitet.



34 35

HUR PÅVERKAS CENTRALA  
GÖTEBORG AV DEN FÖRÄNDRADE  

PARKERINGSSITUATIONEN  
NÄR STADEN BYGGS OM?

PARKERINGSSITUATIONEN I CENTRALA GÖTEBORG

Cirka 5 000 parkeringsplatser i centrala Göteborg 
berörs av bygget av ny infrastruktur och av att sta-
den växer med fler bostäder och arbetsplatser. Vissa 
parkerings platser försvinner under byggtiden. Andra 
gör det inte. Nya parkeringsplatser görs i ordning 
tillfälligt. Andra nya parkeringar blir permanenta. 
 Vilka uppfattningar finns det om parkerings situationen 
i dag och i framtiden? Göteborgs Stads Parkering 
frågade företrädare för handlarna, besöksnäringen 
och andra företagare i centrala stan samt arbetsgivare 
på Lindholmen. Bland svaren finns både farhågor och 
förhoppningar om vad dessa förändringarna kommer 
att innebära.
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NÄRINGSLIVET: 
HANTVERKARE BEHÖVER 
 PARKERINGAR FÖR ATT  

KUNNA GÖRA ARBETEN I  
CENTRALA STAN

Förutsättningarna för kunder och företagare att 
parkera i centrala Göteborg måste bli bättre menar 
företrädare för Göteborgs näringsliv.
 – Vi behöver fokusera på att lösa de problem som 
bilen skapar. Inte fundera på hur vi ska få bort bilen ur 
människors liv, vilket jag tyvärr tycker staden fokuserar 
för mycket på, säger Stefan Gustavsson, närings-
politisk chef på Västsvenska Handelskammaren.

PARKERINGSSITUATIONEN I CENTRALA GÖTEBORGLös bilens problem. Fundera inte på hur bilen ska kunna försvinna.  
Den uppmaningen riktar näringslivets företrädare, Monica Crusner,  
Företagarna, Stefan Gustavsson, Västsvenska handelskammaren och  
John Wedel, Business Region Göteborg, till politikerna i Göteborgs Stad.

VI HÅLLER PÅ  
ATT TITTA  

ÖVER DENNA BILD
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PARKERINGSÖNSKEMÅL  
FRÅN NÄRINGSLIVET

•  Förändra den negativa attityden till bilar 
bland Göteborgs Stads styrande politiker.

•  Förändra Göteborgs Stads trafikstrategi 
så att trafikminskningen inte behöver 
vara lika stor i kommunens ytterområden 
som i de centrala delarna.

•  Flytet i trafiken kan bli bättre om det blir 
lättare att hitta en parkeringsplats.

FAKTA

FÖRETAGARNA 
•  Intresseorganisation för små- och  

medelstora företag.

•  Har 2 000 företag i Göteborg  
som medlemmar.

VÄSTSVENSKA INDUSTRI-  
OCH HANDELSKAMMAREN 
•  Privat näringslivsorganisation med 2 800 

medlemsföretag i hela Västsverige.

BUSINESS REGION GÖTEBORG 
•  Kommunalt bolag som ansvarar för 

näringslivsutvecklingen i Göteborg  
och övriga tolv kommuner i Göteborgs- 
regionens kommunalförbund.

•  Ägs av Göteborgs Stad. Finansieras av 
samtliga kommuner i Göteborgsregionens 
kommunalförbund och av Västra  
Götalandsregionen.

•  Uppdraget är att bidra till att det  
skapas fler arbetstillfällen och en hållbar 
tillväxt i Göteborgsregionen.

Organisationen Företagarna samlade i mitten av november 
2017 hantverkare i Göteborg till en uppmärksammad aktion 
för att visa på behovet av fler parkeringsplatser i centrala stan. 
Några hantverkare åkte spårvagn med tunga maskiner och 
byggmaterial. En annan cyklade runt med en toalettstol.

– Hantverksföretag tar inte jobb i centrala stan 
då det inte går att hitta en parkeringsplats. 

– Om du ska bära en maskin måste du parkera inom ett 
rimligt avstånd. Det gör att hantverkare får ställa sig på 
platser där man inte får stå och drabbas av parkeringsböter, 
säger Monica Crusner, ordförande i Företagarna i Göteborg.
 Hon talar om medlemmar som tycker att det är negativt 
för miljön att behöva cirkulera runt med sina bilar för att hitta 
en parkeringsplats och om handlare som är bekymrade över 
att omsättningen minskar när Vasabron är avstängd för 
reparation.
 Stefan Gustavsson delar bilden av att det är problem för 
hantverkare att hitta parkeringsplatser, men att det skulle 
vara ont om parkeringsplatser generellt i centrala Göteborg 
vill han inte hålla med om.
 – Ett problem är att många inte känner till alla de 
parkeringsplatser som finns, exempelvis är det ofta ledigt 
på Heden säger han.

EN LEVANDE STAD BEHÖVER PARKERINGSPLATSER
Hans rekommendation är att hitta parkeringar med Park-
ering Göteborg-appen och välja en parkeringsplats med 
lediga platser som destination i stället för att leta parkering 
när man är framme i stan.
 – Jag tycker att stadens attityd kring bilar är ett 
problem. Det verkar inte bara vara utsläppen som man
är emot utan bilen som sådan.   

Vi får inte en levande stad om det inte  
finns möjlighet att stanna och parkera,  
i alla fall i närheten av centrum. 

– I dag håller vi på och slår ut handeln i centrum, säger 
John Wedel, ansvarig för infrastruktur och logistik på 
Business Region Göteborg.
 – Parkeringssituationen påverkar etableringarna i stan, 
säger Monica Crusner.
 Stefan Gustavsson vill hitta en kombination av en härlig 
stadskärna med fungerande mobilitetslösningar.
 – Tänk delningsekonomi, tänk elbil, tänk självkörande bilar. 

– Flera företag i den här stan är världs- 
ledande på mobilitetslösningar. Vi ska  
visa världen hur bra vi kan göra det. I den  
visionen behöver vi inte ha gatuparkeringar 
på lika många ställen som i dag, säger han.

Stefan Gustavsson tycker att fler politiker i Göteborg borde 
förstå att många har mycket stor nytta av bilen.  
 – Det blir en mer attraktiv stad om du inte har parkering 
vid Saluhallen, men det borde vara möjligt att parkera på 
Heden och att bygga ett parkeringsgarage under Kungstorget, 
säger Monica Crusner.

ÖNSKAR NYA PARKERINGAR  
SOM ERSÄTTER DE SOM FÖRSVINNER
De tre företrädarna för näringslivet i Göteborg önskar sig 
fler parkeringshus och parkeringsgarage runt centrumkärnan.
 – 200 meter är det maximala avståndet som man kan tänka 
sig att gå från en parkeringsplats. Vi bygger nu en ny stad 
med butiker i bottenvåningarna. Dessa kommer inte att få 
tillräckligt med kunder utan parkeringsplatser i närheten, 
säger John Wedel.
 Monica Crusner har fått information om att nya parkerings- 
anläggningar ska ersätta parkeringsplatser som försvinner 
när Västlänken börjar byggas. 
 Stefan Gustavsson säger sig ha fått information om att 
alla parkeringsplatser som försvinner till följd av tunnelbygget 
och bygget av nya fastigheter ska ersättas.

–  Men på de platser där det byggs bostäder och arbetsplatser  
försvinner parkeringarna permanent eftersom få fastigheter 
kommer att få parkeringsgarage, säger Monica Crusner.
 Hon hoppas därför att staden kan ordna med nya 
parkeringar som ersätter de som försvinner när det byggs 
bostäder och kontor.  

KRITIK MOT STADENS TRAFIKSTRATEGI
Göteborgs Stads trafikstrategi innebär att biltrafiken ska 
minska i hela Göteborg med 25 procent samtidigt som 
invånarantalet ökar.
 –  Jag tycker att strategin ska ändras.  Det borde vara 
skillnad mellan leder på Hisingen och innerstaden, säger 
Stefan Gustavsson.
 Han vill se en strategi som innebär att biltrafiken i centrala 
staden ska minska men att övriga delar av kommunen inte 
har samma krav.
 – Kapar vi tio procent av trafiken har vi inte några köer. 
Hittar man en parkeringsplats enkelt flyter trafiken bättre. För 
att lyckas med det krävs det små justeringar, säger John Wedel.

P
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HANDLARNA INOM  
CITYSAMVERKAN: 

DET FINNS OFTAST GOTT  
OM LEDIGA PLATSER I  

CENTRALA PARKERINGSHUS 

– Centrumkärnan har alla möjligheter att vara den ideala 
platsen för att människor ska kunna mötas, handla, bo 
och göra alla andra saker som vi människor tycker är 
trevliga. Här finns möjligheten till jättespännande upp- 
levelser. Och det ska var enkelt att ta sig hit. Det säger 
Lena Dalerup, VD för Innerstaden Göteborg AB.

PARKERINGSSITUATIONEN I CENTRALA GÖTEBORG

Jan Carlström, Nordstans samfällighetsförening, Lena Dalerup, Innerstaden, 
och Jessika Wassberg, Avenyn Paradgatan vill att parkeringsplatser som 
försvinner ska ersättas. Martin Öberg (t.h.), doktor i företagsekonomi vid 
Göteborgs universitet anser att ett parkeringsgarage under Heden kan bli 
attraktiv om områdena mellan Heden och affärsgatorna görs snyggare. 
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Det som oroar Innerstadens medlemmar är vad som händer 
med parkeringsplatserna under tiden då det byggs ny in- 
frastruktur samt fler bostäder och arbetsplatser i centrala 
Göteborg. Det är relationen mellan antalet parkeringsplatser 
och behovet av dem som intresserar föreningens medlemmar.

– Man ska kunna ta sig till centrala Göteborg på  
alla möjliga sätt. Då är också parkeringsplatserna  
viktiga, säger Lena Dalerup.

– Parkeringsplatserna behöver inte ligga på gatan precis 
utanför affären eller restaurangen som man ska besöka, 
men det ska vara smidigt att ta sig till en parkeringsplats i 
centrala Göteborg, säger Jessika Wassberg, VD för Avenyn 
Paradgatan i Göteborg AB. 
 Lena Dalerup, Jan Carlström, parkeringsansvarig i 
Nordstans samfällighetsförening och Martin Öberg, 
doktor i företagsekonomi vid Göteborgs universitet med 
handelsutveckling som specialitet håller med. 

VILL SE FLER PARKERINGAR RUNT CENTRUMKÄRNAN
Tillsammans med Göteborgs Stad ingår Innerstaden  
Göteborg AB, Avenyn Paradgatan i Göteborg AB och  
Nordstans samfällighet i den ideella föreningen City- 
samverkan. Uppdraget är att skapa en attraktiv stadskärna. 
 Lena Dalerup önskar sig flera större parkeringar runt 
centrumkärnan. I dag saknas det, enligt henne väster och 
söder om Göteborgs centrala delar.  

– Det ska vara raka vägen in till parkerings- 
platserna. Nu blir det köbildning för att det är 
svårt att ta sig till parkeringsplatserna. 

– Jag tycker att det ibland saknas en tanke på trafikflödet, 
säger Jessika Wassberg. 
 Hon tar Heden som exempel. Hon menar att det nu efter 
olika trafikomläggningar har blivit svårt att ta sig dit. 

FAKTA 

INNERSTADEN  
GÖTEBORG AB 
•  Centrumledningsbolag 

som ägs av Köpmanna- 
förbundet och Fastig- 
hetsägarna GFR.

•  Samarbete mellan fler  
än 600 företag såsom 
fastighetsägare, butiker, 
hotell, restauranger, 
kaféer, salonger, service- 
företag, banker, bostads- 
rättsföreningar, kultur- 
organisationer och andra  
aktörer knutna till 
Göteborgs innerstad.

PARKERINGSÖNSKEMÅL  
FRÅN HANDLARNA  
INOM CITYSAMVERKAN

•  Parkeringsgarage under 
Heden. 

•  Samordna de olika  
parkeringsbolagens appar 
så att det blir enkelt att se 
var det finns lediga platser. 

•  Förbättra flödet in till och 
ut ur parkeringsplatser som 
ligger runt centrumkärnan.  

– Personer som parkerar i centrala Göteborg är villiga att  
betala för sig. Det skapar goda förutsättningar för att bygga  
ett parkeringsgarage under Heden, säger Jessika Wassberg.
Lena Dalerup instämmer om betalningsviljan. 
 – Särskilt om det är en bekväm parkering där det finns 
bra med service, säger hon.
 Martin Öberg menar att ett parkeringsgarage under Heden 
kan bli attraktivt om kvarteren mellan Heden och dagens 
gator med butiker, restauranger och kaféer blir mer attraktiva. 
 – Tänk om Bältespännarparken var trevligare. Då hade 
Heden upplevts som närmare, säger Martin Öberg. 

PROBLEMET ÄR ATT HITTA LEDIGA PLATSER
Han refererar till tidigare studier som har gjorts där det har 
kommit fram att det saknas parkeringsplatser i centrala 
Göteborg i förhållande till hur många arbetsplatser och 
näringsidkare som det finns i centrala stan. Han nämner 
också att två planer på stora parkeringsgarage, Kungstorget 
och Stora Teatern, har avskrivits under de senaste 40 åren. 
Trots det menar Martin Öberg att det inte finns för få 
parkeringsplatser i centrala Göteborg i dag. 
 – Volymerna är inte problemet under vanliga dagar. 
Problemet är söksystemet och att man inte hittar till de 
lediga parkeringsplatser som finns. 
 – Det finns ett motstånd i att parkera högst upp i ett 
parkeringshus, säger han. 

– Det finns gott om parkeringsplatser i  
Nordstans parkeringshus. Där är det så gott  
som aldrig fullt, säger Jan Carlström. 

Samma erfarenheter finns vad det gäller parkeringsgaragen 
P-hus City och P-hus Avenyn samt på Hedens parkering. 
 Samtidigt känner företrädarna för handlarnas organisa-
tioner oro inför att flera av dagens parkeringsanläggningar 
i centrala stan ska användas för att bygga bostäder, kontor 
och ny infrastruktur.

 – Vi vet att arbete pågår för att ersätta parkeringsplatser som 
försvinner, säger Jessika Wassberg. 
 – Om det finns tillräckligt med parkeringar i dag är det 
viktigt att det finns det när staden växer och att ersättning-
sparkeringar tillkommer i takt med att platser försvinner, 
säger Lena Dalerup.

PARKERING SKAPAR EKONOMISKA VÄRDEN
Martin Öberg pekar på den forskning som finns om det 
ekonomiska värde som parkeringsplatser i stadskärnor har 
för handel och andra näringsidkare. 
 

– Parkeringsplatserna är nyttiga. Den bilfria staden 
existerar inte. Du kan påverka privatbilismen 
men du har kvar godstransporterna, bussarna 
och servicefordonen, säger Martin Öberg.  

– Och glöm inte alla transporter och utrymmen som byggena 
kräver. Ju mer tryck det blir på de parkeringsplatser som finns desto  
svårare blir det för besökaren eftersom hantverkare kommer 
först till parkeringsplatserna på morgonen, säger Lena Dalerup.
 Organisationen Innerstaden genomför just nu en inventering 
hos fastighetsägarna om att använda de centrala parkerings  -
platserna bättre. Det handlar om att parkeringsplatser som 
används av arbetsgivare under dagtid skulle kunna användas 
av besökare under kvällar och helger.
 Företrädarna för de tre olika organisationerna för centrum- 
handeln är överens om att centrumhandeln i dag mår bra, 
men de har att förhålla sig till ett förändrat köpbeteende, 
konkurrens från externa köpcentrum och e-handel. Deras 
arbete handlar om att skapa unika upplevelser längs de mysiga  
gatorna i Göteborgs historiska centrum.
 – Förhoppningsvis fortsätter centrala stan att vara attraktivt,  
säger Jan Carlström. 

AVENYN PARADGATAN  
I GÖTEBORG AB 
•  Samarbete mellan 

250 företag längs 
Kungsportsavenyn 
och närliggande gator 
som driver handel, 
fastighetsförvaltning, 
service, kultur, nöjen, 
restauranger, kaféer 
och hotell. 

MARTIN ÖBERG 
•  Doktor i företagsekonomi  

vid Handelshögskolan vid 
Göteborgs universitet. 

•  Forskar om handelsut-
veckling i centrumkärnor 
och köpcentrum. 

NORDSTANS  
SAMFÄLLIGHETSFÖRENING 
•  Samlar omkring 200  

företag som är verksamma  
i kvarteren som tillhör 
Nordstans köpcentrum. 

•  Äger Nordstans  
parkeringshus.
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CITYHANDLARNA: 
SER BRIST PÅ  

PARKERINGSPLATSER  
OCH AVSTÄNGDA  

GATOR BAKOM  
MINSKADE INTÄKTER

Färre personer besöker affärsgatorna i centrala  
Göteborg. En summering visar på 4,3 miljoner färre 
besök från början av 2016 till och med september 2017 
jämfört med samma månader föregående år. Det 
innebär färre kunder och minskad omsättning. 
 – Ju krångligare det blir att parkera desto svårare  
blir det för oss handlare. Minskar omsättningen ytter- 
ligare kommer fler att tvingas stänga, säger Karin  
Lindberg, butikschef för Engelska tapetmagasinet. 

PARKERINGSSITUATIONEN I CENTRALA GÖTEBORG

Om politikerna vill att visionsbilderna över hur centrala Göteborg ska vara 
fullt med flanerande människor när Västlänken och förtätningen är färdig 
behöver de vårda handeln i dag. Det menar företrädarna för Cityhandlarna, 
Marianne Qvick, Karin Lindberg och Josef Sendowski.
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PARKERINGSÖNSKEMÅL  
FRÅN CITYHANDLARNA

•  Gratis parkering i centrala Göteborg 
mellan klockan 17 och 19 på vardagarna 
och under helgerna.

•  Nya parkeringsanläggningar i centrala 
stan såsom under Stora teatern. 

•  En ny P-ark vid Södra Älvstranden  
och i Vallgraven.

•  Snabba upp vägarbeten för att korta 
tiden då vägar är avspärrande.

FAKTA 

CITYHANDLARNA 
 Förening med 66 handlare i centrala  
Göteborg som medlemmar. Medlems- 
företagen sysselsätter 6 000 personer.

Cityhandlarna samlar handlare i centrala Göteborg. Hösten 
2017 överlämnade de skrivelsen Stoppa avvecklingen av Göteborgs 
innerstad till företrädare för Göteborg politiska ledning och 
stadens evenmangsbolag Göteborg & co. Ett av Cityhandlarnas 
förslag är att det ska vara gratis parkering i centrala Göteborg  
mellan klockan 17 och 19 på vardagarna och under helgerna. 
 – Göteborgs Stad vill ha en levande stad på söndagarna, 
men vi handlare går med förlust. Vi handlare vill ha ett 
konkret erbjudande från staden som gör att det är kul att 
åka in till stan, säger Karin Lindberg som driver sin affär  
i korsningen Västra Hamngatan-Vallgatan. 
 – Nu skickar kommunen i stället ut reklam om att man 
inte ska ta sig in till stan, säger Marianne Qvick, ägare av 
Magnussons ur i korsningen Vallgatan-Korsgatan. 
 Hon syftar på kommunens utskick om att göteborgarna 
ska se över sina resvanor under tiden som det pågår många 
byggprojekt i centrala stan. 

– Visionsbilderna med ett levande centrum  
med folkvimmel när det är färdigbyggt kommer 
inte att stämma om man inte ser till att handlarna 
har det bra i dag, säger Karin Lindberg. 

CENTRUM ÄR EN MÖTESPLATS  
FÖR HELA GÖTEBORG
När tillgängligheten till centrala Göteborg stängs av gynnas  
de externa köpcentrumen, menar Josef Sendowski, samordnare  
för Cityhandlarna med erfarenheter av att ha drivit flera 
klädbutiker i centrum.
 – Det gör att segregationen cementeras. Människor från 
ytterområdena upplever att de inte kan ta sig in till stan, säger han. 
 – Innerstaden är den plats där människor kan mötas oavsett 
var man bor. Det ska vara enkelt att ta sig in till stan med såväl 
bil, som med kollektivtrafik och med cykel. 
 Är man ensamstående med flera små barn hinner man 
inte åka kollektivt till stan för att handla eller arbeta. Vissa 
andra behöver bilen i sitt arbete, säger Karin Lindberg.

En genomsnittliga månad under 2017 gjordes omkring  
500 000 färre besök på affärsgatorna än under samma månad  
2015. Sammantaget blir det många miljoner färre besök över tid.  

– Tänk om dessa personer hade kommit  
tillbaka och handlat för 100 kronor var, säger 
Josef Sendowski.

– Om man har känslan av att det är komplicerat att ta sig till 
centrala stan tar man sig inte till butikerna, biograferna och 
restaurangerna där. 

– I dag ringer våra kunder oss och säger att  
de inte tar sig in till stan, säger Marianne Qvick. 

UNIKA FACKBUTIKER KRÄVER  
KUNDER FRÅN HELA REGIONEN
Hon menar att 30 till 40 procent av kunderna kommer under  
dagar då det är särskilda arrangemang i stan. Men hon är  
bekymrad över att dessa kunder inte kommer att få parkerings- 
platser framöver. Förra årets julhandel blev enligt de tre en 
stor besvikelse för många handlare i innerstaden. 
 För att det ska finnas unika fackbutiker i centrala stan 
krävs det enligt Cityhandlarnas företrädare att kunder från 
hela Göteborgsregionen kan ta sig in till stan med bil. 
 – Vi kan inte leva på de kunder som bor i innerstaden. De 
är för få. Nu är 30 procent av butikerna i Saluhallen till salu. 
Trafikkontoret har föreslagit en cykelpump utanför för att 
rädda Saluhallen, säger Karin Lindberg. Hon tror inte att 
det kommer hjälpa. 
 Cityhandlarna vill se nya parkeringshus i centrala stan 
som det är lätt att ta sig till. De önskar också kontinuitet så 
att kunderna vet var parkeringsplatserna finns. 
 – Vi har önskat ett parkeringsgarage under Stora teatern. Varje  
parkeringsplats har ett värde annars hade det inte funnit så många 
parkeringsplatser på alla dessa köpcentrum, säger Marianne Qvick. 
 – Lägg en ny P-ark vid Södra Älvstranden, säger Karin Lindberg. 

– Eller lägg den i Vallgraven, säger Marianne Qvick. 
Att de finns lediga platser i Nordstans parkeringshus hjälper, 
enligt henne, inte affärerna längs affärsgatorna. 
 – Man får inte personer att promenera från Nordstan till 
våra butiker. Vi vill ha parkeringsplatser runt innerstaden, 
säger Marianne Qvick. 

KAMEROR VISAR ATT FÄRRE  
RÖR SIG PÅ AFFÄRSGATORNA 
Statistiken som visar att färre besöker affärsgatorna i centrala 
Göteborg kommer från de 17 kameror som Göteborgs Stad 
har satt upp för att mäta antalet besökare. När Cityhandlarna  
redovisade statistiken för kommunstyrelsens ordförande 
Ann-Sofie Hermansson (S) och trafiknämndens dåvarande 
ordförande Johan Nyhus (S) fick de känslan av att politikerna 
inte hade tagit del av statistiken förut. 
 – Ann-Sofie Hermansson lyfte på ögonbrynen när hon förstod 
hur stora konsekvenserna för handeln är bara av en sådan sak 
som avstängningen av Vasabron, säger Marianne Qvick. 
 Vid sidan av behovet av fler parkeringsplatser betonar före- 
trädarna för Cityhandlarna att de många avspärrningarna 
måste ses över. Avspärrade vägar och parkeringsplatser där  
arbetet har avstannat får dem att se rött. Snabba och effektiva  
vägarbeten är vad de vill se. 
 När reparationen av Vasabron inleddes i juni 2017 var beskedet 
att bron skulle öppnas igen tio månader senare. I mars 2018 
meddelade trafikkontoret att reparationen kommer att ta dubbelt 
så lång tid och vara klar i februari 2019. 
 – Att bygga en ny Tjörnbro efter raset 1980 tog drygt ett år.  
Den bron är 664 meter lång. Vasabron är väl cirka 50 meter och  
bygget tar nästa två år. Det är tragiskt, säger Karin Lindberg. 
 I skrivelsen till den politiska ledningen och Göteborg & co  
finns det många bilder på tomma affärslokaler mitt i centrala stan. 
 – Larmgatan har blivit en död gata, säger Karin Lindberg. 
 Hon vill gärna att det byggas fler bostäder i centrala stan, 
men hon undrar om det kommer att ske innan ännu fler 
affärer har slagit igen. 
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BESÖKSNÄRINGEN: 
ARBETET FÖR ATT BEHÅLLA  

TILLGÄNGLIGHETEN NÄR 
 GÖTEBORG BYGGS OM PÅGÅR

För besöksnäringen är det viktigt att Göteborg  
är tillgängligt och framkomligt under de stora 
byggnationer som kommer att ske. 
 – Vi står för mängder av arbetstillfällen, inte 
minst för unga människor och för de som står 
långt ifrån arbetsmarknaden. Besöksnäringen  
är en av de absolut viktigaste branscherna i det  
hänseendet, säger Kristian Andreasson på Scandic. 

PARKERINGSSITUATIONEN I CENTRALA GÖTEBORG
Besöksnäringen skapar många jobb  
i Göteborgsregionen och de flesta  
besökarna kommer med bil. Det menar 
Kristian Andreasson, Storhotellsgruppen, 
(överst), Camilla Nyman, Göteborg & co 
(nederst till vänster) och Mats Andersson,  
Liseberg (nederst till höger). Verksam-
heterna längs evenemangsstråket har 
säkerställt tillgången till parkeringsplatser 
framöver. Bland annat genom att  
Liseberg bygger ett nytt parkeringshus.
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PARKERINGSÖNSKEMÅL  
FRÅN BESÖKSNÄRINGEN

•  Fler parkeringsplatser än i dag i vissa 
delar av centrala Göteborg.

•  De flesta besökarna som kommer till 
Göteborg gör det med bil. 

•  Det måste vara enkelt att ta sig fram  
i trafiken i centrala Göteborg. 

FAKTA

STORHOTELLGRUPPEN 
Samarbetsorganisation för 21 stora hotell i 
Göteborg och Mölndal. Storhotellgruppen 
driver tillsammans med Göteborgs Stad och 
Arbetsförmedlingen bland annat projektet 
Hotelltalangerna där utrikes födda får 
praktikplatser inom hotellnäringen. 

GÖTEBORG & CO 
Bolag som ägs av Göteborgs Stad. Upp- 
draget är att marknadsföra och medverka 
till att Göteborg utvecklas som turist-, 
mötes- och evenemangsstad. Bolaget 
samverkar med det privata näringslivet. 

LISEBERG 
Sveriges största nöjespark och år efter  
år ett av Sveriges allra största besöksmål. 
Liseberg ägs av Göteborgs Stad.

– Vi kan inte ta bort parkeringsplatser utan att ersätta dem. 
Vi måste snarare skapa fler än i dag i vissa delar av staden, 
fortsätter han. 
 Det är lunchrusning i Scandic Europas matsal. Hotellet 
är ett av Göteborgs största och ligger i samma hus som 
köpcentrumet Nordstan. Kristian Andreasson är regiondirektör 
för Scandic i Västsverige och representerar också den så 
kallade Storhotellgruppen, en samarbetsorganisation för de 
hotell i stan som har fler än 400 rum. 
 – Det finns ett gäng hotell som kommer att få det tufft 
under de kommande åren, framför allt i centrala stan. Då 
handlar det främst om tillgänglighet och inte så mycket  
om parkeringsmöjligheter.

– Man får inte glömma att människor  
måste kunna komma fram till sina boenden 
också. Det går inte att släpa resväskor hur 
långt som helst, säger han.    

Kristian Andreasson menar att det finns en överhängande 
risk för att den ökning av antalet besökare som Göteborg haft 
de senaste åren kan plana ut om det sprids en uppfattning 
om att stan skulle vara krånglig och otillgänglig för bil. 

BESÖKARE KOMMER MED BIL I DAG  
OCH I MORGON
– Man kan ha vilka åsikter man vill om bilar och parkerings- 
platser, men faktum kvarstår: De flesta som besöker vår 
stad kommer med bil och kommer att fortsätta göra det 
under en överskådlig tid. Då måste det gå att ta sig fram 
och sedan ställa ifrån sig den, konstaterar han. 
 Kristian Andreasson får medhåll av Camilla Nyman som är  
VD för Göteborg & co. Det är ett kommunalt bolag med upp- 
drag att marknadsföra Göteborg som turist- och besöksmål. 
 – Så länge människor reser hit med bil är det grundläggande 
att infrastrukturen för detta fungerar. Som många andra 
inom besöksnäringen så är jag lite orolig för hur det ska gå  

med parkeringsmöjligheter och tillgänglighet under de 
kommande åren, säger hon. 
 Men när det gäller evenemangsstråket, där man bland 
annat hittar Ullevi, Scandinavium och Svenska Mässan, 
känner sig Camilla Nyman ganska lugn. För att inte stå  
med skägget i brevlådan har olika aktörer nämligen 
arbetat tillsammans i en grupp för att säkra tillgången till 
parkeringsplatser. 
 – Vi har tittat på vilka behov som finns och hur vi kan lösa 
tillräckligt med parkeringar under olika typer av arrangemang. 
 – Vi känner oss förberedda inför exempelvis bygget  
av Västlänkens station vid Korsvägen, säger hon.

PLAN FINNS FÖR ATT ÖKA KAPACITETEN
En av de saker som arbetsgruppen har säkerställt är 
möjligheten att ”skala upp” befintliga parkeringsplatsbyggen  
för att kunna ta emot fler fordon om bristen blir stor på  
andra håll. Här handlar det framför allt om Liseberg, som  
inom de närmaste åren kommer att flytta sin södra parkering  
för att få plats med nya attraktioner längs Mölndalsvägen. 
Här ska det byggas en vattenpark och nytt storhotell inom 
ramen för nöjesparkens jubileumssatsning. 

– Bilarna kommer att hamna på en ny 
parkering mellan motorvägen och  
Mölndalsån, på tomten där Saabs växel- 
lådsfabrik låg förut, säger Mats Andersson 
som är affärsområdeschef på Liseberg.

– Det ska vara enkelt och smidigt att ta sig till oss, 
alldeles oavsett om man kommer med bil eller med tåg eller 
med annan kollektivtrafik. Det är självklart jätteviktigt att 
det fungerar, annars blir lusten mindre att besöka Liseberg, 
fortsätter han. 
 Eftersom det handlar om en helt ny parkeringsplats med 
tillhörande parkeringsgarage finns då möjligheten att utöka 
om det skulle visa sig att behovet finns. 

– Så länge det går att ta sig smidigt  
med kollektivtrafik därifrån kan man  
absolut tänka sig att Lisebergs parkering 
kan försörja andra delar av staden också. 

Men detta kan förstås inte belasta Lisebergs budget utan finans- 
ieringen får lösas på något annat sätt, säger Camilla Nyman. 
 Hon säger att jobbet som arbetsgruppen för evenemangs- 
området har gjort är nödvändigt för att inte hamna i en  
situation där parkeringsplatserna tar slut och tillgängligheten 
drabbas alltför hårt. 
 – Jag tror att ett liknande arbete behöver göras i andra 
delar av staden också. Sedan kräver det en politisk vilja också, 
givetvis. Jag känner att vi har haft vår styrelse bakom oss 
hela tiden i det här arbetet. 

NYA STORHOTELL STÄLLER KRAV  
PÅ INFRASTRUKTUR
Kristian Andreasson påpekar att Göteborgs officiella mål 
för besöksnäringen är en fördubbling av antalet gästnätter 
fram till år 2030. Flera nya hotell ligger i startgroparna för 
att byggas. Besöksnäringen är extremt viktig för att skapa 
nya arbetstillfällen i staden och regionen, inte minst för 
människor som står långt ifrån arbetsmarknaden. 
 – Det kommer att byggas ett nytt 400-rumshotell om 
året den kommande femårsperioden. Man behöver inte vara 
ett snille för att räkna ut att ska vi klara av att fylla dem 
måste infrastrukturen fungera. Människor som kommer för 
att besöka Göteborg kommer inte att parkera i Kungsbacka 
eller Lerum och ta pendeltåget in till stan. Då åker de 
hellre någon annanstans. Vi konkurrerar med hela världen 
om turisterna, säger han.    
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LINDHOLMEN: 
NYA PARKERINGSPLATSER 

 SKA FÅ EXPANSIONEN  
ATT FORTSÄTTA

Parkeringssituationen på Lindholmen beskrivs i dag 
som extremt ansträngd och tillgängligheten som 
dålig. Bygget av nya bostäder och kontor i Karla-
tornet och på Lindholmshamnen är i gång och 
snart ska Geely börja bygga sitt nya innovations-
center. Nu möter Göteborgs Stads Parkering upp 
utvecklingen med ett tillskott av parkeringsplatser. 

PARKERINGSSITUATIONEN I CENTRALA GÖTEBORG
Dagens antal parkeringsplatser på Lindholmen står inte  
i proportion till antalet personer som arbetar och studerar 
på här, menar Niklas Wahlberg, Lindholmen Science Park. 
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PARKERINGSÖNSKEMÅL  
PÅ LINDHOLMEN

• Fler parkeringsanläggningar.

•  Smarta transportlösningar med  
kollektivtrafik och cykel.

FAKTA

LINDHOLMEN 
Lindholmen är Göteborgs mest 
expansiva område i dag. Här samlas 
kunskapsintensiva företag och utbild-
ning. I dag arbetar, studerar eller bor 
över 21 000 personer på Lindholmen. 
Det finns ett mål om att antalet ska  
vara 30 000 personer senast 2020. 

LINDHOLMEN SCIENCE PARK 
Lindholmen Science Park samlar  
näringsliv, akademi och samhälle i 
forsknings- och utvecklingsprojekt, 
utbildning och innovationer inom  
transport, informations- och kommu- 
nikationsteknologi, media och visuali- 
sering. Lindholmen Science Park  
grundades år 2000 av Chalmers  
tekniska högskola och Göteborgs Stad. 
Andra huvudägare är Ericsson AB, 
Volvo Group, Volvo Cars, Saab AB, 
Telenor Sverige AB, Toyota Material 
Handling Europe AB och Business 
Region Göteborg. 

CEVT 
China Euro Vehicle Technology AB, 
förkortat Cevt, är ett tekniskt forsk-
nings- och utvecklingsföretag som  
ägs av kinesiska Geely Automobile. 
I dag sysselsätter företaget 2 000 
personer på Lindholmen. 

För 25 år sedan var Lindholmen på Hisingen en urban öken  
där rostiga lastkranar och trötta tegelhallar stod som 
monument över den döda varvsindustrin. Men under det  
tidiga 1990-talet vände vinden när Göteborgs Stad och 
fastighetsägaren Eriksbergs Förvaltnings AB gjorde 
gemensam sak för att lyfta området. 
 I dag är Lindholmen en blomstrande del av Göteborg 
och säte för en mängd företag inom framför allt teknik- och 
innovationssektorn. Men i takt med att arbetsgivarna blir 
fler, de kommersiella lokalerna växer och människor flyttar 
in i nybyggda bostäder har det blivit trångt. Väldigt trångt.
 – Det är inte så svårt att förstå orsaken: Antalet parker-
ingsplatser står inte i proportion till antalet människor som 
befinner sig här dagligen. 

– Vi vill absolut se förändrade resvanor och smarta 
transportlösningar, men tyvärr kan inte alla åka 
buss eller cykla till jobbet, säger Niklas Wahlberg, 
VD för Lindholmen Science Park

Bolaget är en internationell företagspark med inriktning 
mot bland annat intelligenta fordon och transportsystem 
och var en av de första hyresgästerna när områdets omdaning 
inleddes för drygt 20 år sedan.

RÄDD ATT DÅLIG TILLGÄNGLIGHET  
STOPPAR UTVECKLING
– Vi har haft en jättepositiv utveckling och tagit stora kliv. 
Det är roligt. Men nu är jag riktigt orolig för att tillgänglig- 
hetsproblemen ska sätta stopp för det, säger Niklas Wahlberg.
 Han menar att det blir en begränsning för bolagen som 
befinner sig på området och berättar att eventuella nya hyres- 
gäster tvekar när de får reda på hur det ser ut.
 – Visst är det så. Det är en av de första frågorna jag får 
när jag talar med företag som är intresserade av att etablera 
sig hos oss: Hur ser det ut med parkeringsplatser och 
möjligheterna att snabbt ta sig till och från arbetsplatsen? 
 Då är det inte så roligt att förklara hur vi har det just nu, 
säger Niklas Wahlberg.

Ett annat bolag som oroas över dagens situation är fordons- 
utvecklaren Cevt. Det ägs av kinesiska Geely som också är 
huvudägare i Volvo personvagnar och största aktieägare i 
AB Volvo.
 – Det handlar om minutpassning för att få vår verksamhet 
att fungera. Och parkeringssituationen är extremt ansträngd. 
Klusterbildningen var en viktig anledning till att vi valde 
att etablera oss på Lindholmen, men det var också av stor 
betydelse att det var enkelt att pendla in hit, säger Elinor 
Schött, fastighetschefen på Cevt.

AKUT BEHOV AV FLER PARKERINGSPLATSER 
Cevt har vuxit explosionsartat de senaste åren. När bolaget 
startade 2013 var det tänkt att ha omkring 150 anställda. 
I dag sysselsätter man omkring 2 000 personer och är 
därmed en av Göteborgs största privata arbetsgivare. De 
är på gång att flytta till ett nytt, stort kontor som Geely 
ska bygga på Lindholmen. Just nu sitter Cevt utspridda i 
kontorslokaler över hela området.
 – Men det är inte bara Geely som bygger nytt, säger Elinor 
Schött och pekar västerut genom de stora glasrutorna.
 Några hundra meter åt det hållet kommer snart bygget 
av Karlatornet att inledas på allvar, en skyskrapa som med 
sina 245 meter kommer att bli Nordens högsta byggnad.
 – Så om det är svårt med logistiken nu, tänk då hur det 
blir när alla lastbilar ska börja rulla till det jätteprojektet. 
Det kommer att bli riktigt jäkligt, konstaterar hon.
 Både Niklas Wahlberg och Elinor Schött inskärper att 
alla måste hjälpas åt om det ska gå att hugga itu den gordiska 
knut som är tillgängligheten på Lindholmen. Det finns inte 
en enkel lösning - i stället handlar det om att vara pragmatisk 
och lösningsinriktad.
 – Men att det måste byggas parkeringsanläggningar här 
är helt klart. Bilarna får inte plats och människor kommer 
att fortsätta köra hit. Vi kan inte fastna i p-normer och 
långa processer. Det är akut att vi gör något åt situationen 
nu, säger Niklas Wahlberg.

Att det är lätt att resa till Lindholmen var en  
av anledningarna till att Cevt valde att etablera 
sig på Lindholmen, säger Elinor Schött. 
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NU FÅR LINDHOLMEN FLER PARKERINGSPLATSER 
Och under 2018 kommer det nya parkeringsplatser på östra 
Lindholmen. Samtidigt som bygget av Geelys innovations- 
center gör att 700 parkeringsplatser försvinner tillkommer 
det 1 020 parkeringsplatser runt om på östra Lindholmen. 
Det största tillskottet handlar om 500 parkeringsplatser på 
den mark som Götaverket tidigare hade sin verksamhet på.  

Tillkommer ca 200 platser

Tillkommer ca 500 platser

Tillkommer ca 110 platser

Tillkommer ca 60 platser

Tillkommer ca 150 tillstånd

Utvidgad besöksparkering

Försvinner 700 platser

Planerat: Q2

Planerat: Q3

Planerat: Q3

Planerat: Q2

Planerat: Q2

Planerat: Q3

Planerat: Q3
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ÖNSKAN OM FLER 
 CENTRALA  

PARKERINGSPLATSER  
ÄR GAMMAL

“Ett levande centrum med bostäder, handel och  
annan verksamhet kräver biltillgänglighet”. Det skriver 
Göteborgs kommunstyrelse till byggnadsnämnden 
med ett uppdrag att ta “kraftsamla för att förbättra 
parkeringssituationen i Göteborg” i maj 2001. I dag,  
17 år senare, är Hans Magnusson, veteran i parkerings-
frågor inom Göteborgs Stad, besviken.
 – Jag är besviken på att staden gjort så lite, säger han.

PARKERINGSPROFILEN HANS MAGNUSSON 
Ingen privat aktör bygger parkeringsan- 
läggningar så länge som kommunen dumpar 
priset på boendeparkeringar, menar Hans 
Magnusson, Göteborgs Stads trafikkontor. 
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FAKTA 

Utredningen “Kraftsamling för  
fler parkeringsplatser i Göteborg”  
föreslog 2002 följande sex nya  
parkeringsanläggningar:

•  Bergsgarage i Kungshöjd   
400 – 600 platser

•  P-däck/P-hus Pusterviksplatsen  
100 - 400 platser

•  P-däck/P-hus på före detta  
Victoriaskolans gård  
100 – 150 platser

•  P-anläggning i anslutning  
till Skanstorget  
100 – 150 platser

•  P-däck/underjordiskt garage  
vid Schillerska  
ca 300 platser

•  Underjordiskt anläggning vid  
Universitetet i Vasaparken   
100 – 200 platser

FORTSATT ARBETE FÖR ATT  
FLYTTA PARKERING FRÅN GATORNA
I februari i år tog kommunfullmäktige beslut om att höja avgiften 
för boendeparkeringstillstånd på centrala gator. Tanken är, enligt 
Hans Magnusson, att få ett fungerande marknadssystem för 
parkeringar som gör att bilar kan stå parkerade på kvartersmark i 
stället för på gator.
 – Med den beslutade ökningstakten på taxorna kommer det att ta  
många år. I dag kostar en boendeparkering på värdefull mark cirka  
20 kronor per dygn. Ingen privat aktör bygger en parkeringsanläggning  
så länge kommunen erbjuder boendeparkering till lägre avgift 
än det, säger Hans Magnusson. 
 Han skulle vilja fördubbla dagens kostnad för boendeparkering. 
 – En garageplats behöver kosta mellan 2 000 och 3 000 kronor 
i månaden för att täcka kostnaden för att bygga och driva en parkerings- 
anläggning. Om boendeparkeringen kostar lika mycket som en 
parkeringsplats i en anläggning blir det intressant att bygga fler 
parkeringsanläggningar och vi kan utveckla en trevligare stad 
utan bilar som är parkerade på gatorna, säger han. 

KVALITETSFÖRÄNDRING NÄR PARKERINGAR ERSÄTTS
Han vill också att det ska vara allmänna parkeringstillstånd i 
parkeringsanläggningarna och inte reserverade platser. Detta för 
att kunna erbjuda plats åt fler. 
 – Man ska veta att man får en plats i anläggningen men inte 
var man får plats, säger Hans Magnusson. 
 När parkeringsplatser nu försvinner för att bygga Västlänken 
och förtäta staden ser han möjligheten att bygga ersättningsplatser 
som den stora frågan. 
 – Det är klart att det kommer att bli en kvalitetsförändring för  
en del av de som vill parkera. Nya bostäder i centrala stan kommer  
att få parkeringsplatser som är knutna till boendet. För besökare 
kan det bli att man får gå lite längre än i dag, säger han. 
 Han undrar var förslaget om att bygga nya parkeringsplatser 
ovanpå Västlänkens kommande station i Haga tog vägen. 
 – Det behövs några stora parkeringsplatser i randen av city och det 
saknas något rejält vid Järntorget för att kunna utveckla Långgatorna. 
Men det är svårt att hitta någon som vill bygga, säger han.  

i centrala Göteborg i dag, säger Hans Magnusson. Och 
till det andra förutsättningar att skapa attraktiva stadsrum 
med ett rikt stadsliv, lägger han till. 
 Hans Magnussons arbete med trafik- och parkerings-
frågor i Göteborg sträcker sig tillbaka till 1960-talet då 
han började jobba med trafikreglering i Göteborgs Stad. 
Det var ett drygt decennium efter att de första parkerings- 
automaterna hade kommit upp. Då som nu var tanken med 
parkeringsavgifterna att begränsa tiden som en bil står 
parkerad för att låta många komma nära affärerna och inte 
få långtidsparkerade bilar på gatorna. 
 Under 1960-talet byggdes parkeringshus till de nybyggda 
bostäderna i den växande staden. Stora vägar och leder 
tillkom för att tillgodose behoven från de allt fler bilarna. 

KUNGSTORGET ÄR FORTFARANDE EN SKAMFLÄCK
 – På 1970-talet kom Göteborgs första cykelplan och  
miljömedvetenheten tog fart, säger Hans Magnusson. 
 Han minns striden om Kungstorgsgaraget 1974. Planen 
var att bygga ett garage för att få bort bilarna från Kungstorget 
och längs med Vallgraven. Miljörörelsen sa nej till garaget 
och planerna stoppades. 
 – Torget blev bilfritt ett tag, men nu är denna fina plats 
en parkeringsplats igen. Staden har inte lyckats där. Platsen 
skulle kunna utvecklas till en riktig pärla, men medan 
innerstaden i övrigt rustats upp har torget och dess om-
givningar förblivit en skamfläck, säger Hans Magnusson
 Under 1980-talet handlade debatten om bilens plats 
i stadsrummet och på 1990-talet kom de första gångfarts-
gatorna i centrala Göteborg. Det innebar att bilparkeringar 
på flera gator försvann. Samma sak hände med park-
eringen på Gustav Adolfs torg. Sedan dess har frågan om 
stadsmiljön dominerat diskussionen. 
 Parkeringspolicyn från 2009 betonar tillgänglighet och 
stadsmiljön. I dag är mobilitet det viktigaste ordet. 
 – Nu behöver inte alltid frågan om tillgänglighet lösas 
med en bil, säger han. 

Hans Magnusson var med och gjorde utredningen Kraftsamling 
för f ler parkeringsplatser i Göteborg i början av 2000-talet. 
Han var då parkeringschef på Göteborgs Stad trafikkontor. 
I utredningen lämnades förslag på sex stycken parkeringshus 
eller parkeringsgarage i närheten av Göteborgs mest centrala  
delar. Dessa skulle ge mellan 1 100 och 1 800 nya parkerings- 
platser. Till det kom flera mindre nya anläggningar runt 
om i city. 
 – Ärendet var uppe i kommunfullmäktige två gånger och 
bland annat frågan om ett garage under Kungshöjd med infart  
från Götatunneln utreddes i samband med att Götatunneln 
byggdes. Det har funnits en insikt om behovet av fler park-
eringsanläggningar under lång tid men kommunen har inte 
lyckats med att få igång projekt, säger Hans Magnusson 
som i dag arbetar på trafikkontoret som seniorkonsult. 
 Göteborgs Stads parkeringspolicy har som ambition att  
bilar som står parkerade på gator flyttas över till parkerings- 
anläggningar. Detta för att göra gaturummen mer attraktiva. 
Lite tillspetsat menar han att hela centrala Göteborg i dag 
är en stor parkeringsplats.

PARKERINGSPLANER  
FASTNAR EFTER UTREDNINGSFASEN
Han suckar uppgivet. 

– Staden saknar förmåga att genomföra goda 
parkeringslösningar. Insikten finns och det går 
att utreda, men sedan fastnar det, säger han. 

 Sedan nämner han planerna på ett parkeringsgarage vid  
Stora teatern som utreddes för snart tio år sedan för att  
ersätta gatuparkeringarna på Kungstorget och längs Vallgraven  
som inte heller har blivit genomförda. 
 – Garaget var tekniskt och ekonomiskt möjligt, men 
länsstyrelsen var kritisk av kulturhistoriska skäl, så det behövdes 
mer utredningar. Hade vi byggt de anläggningar som vi 
föreslog i Kraftsamling för fler parkeringsplatser och garaget 
vid Stora teatern hade vi haft en annan parkeringssituation 
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MED VISIONEN OM ATT  
VARA EN MOTOR  

FÖR HÅLLBAR MOBILITET

GÖTEBORGS STADS PARKERINGS UPPDRAG OCH VISION Göteborgs Stads Parkering har till uppdrag att bidra 
till Göteborgs utveckling till att bli ett starkare region-
centrum som är socialt, ekologiskt och ekonomiskt 
hållbart. Det handlar om att främja nya resvanor och 
se till att det finns parkeringslösningar för bilar och 
cyklar där det behövs. Visionen är att vara en motor 
för hållbar mobilitet. 

Göteborgs Stads Parkering är ett bolag som ägs av 
Göteborgs Stad. Bland de uppdrag som kommun- 
fullmäktige har gett till bolaget finns också att se till 
att parkeringsanläggningarna med sammanlagt  
66 000 parkeringsplatser är trygga och säkra.  
Kraven på parkeringsanläggningarna är satta för att 
kunna erbjuda Sveriges bästa parkering. 

Bolaget arbetar för att det ska vara enkelt att hitta en  
ledig parkeringsplats och enkelt att betala parkerings- 
avgiften. Detta sker med appen Parkering Göteborg. 
Det går också att betala med hjälpa av nästan 1 000 
solcellsdrivna betalningsautomater. Från en parkerings- 
anläggning ska det vara lätt att ta sig vidare med 
kollektivtrafik eller en lånecykel.

Allt för att skapa attraktiva  
mobilitetslösningar som medverkar  
till hållbara resvanor. 

Läs mer om Göteborgs Stads Parkering och Parkering 
Göteborg på hemsidorna p-bolaget.goteborg.se och  
parkeringsgoteborg.se. Parkering Göteborg-appen 
finns att ladda ner från Appstore och Android market.

 


